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Zusammenfassung

        
Bei 100 Hemisphären wurde die mikrochirurgische Anatomie des Atrium ventriculi studiert. Die Variationen des Aufbaus der atrialen Wände insbesondere der vorderwandbildenden Strukturen wurde im Sinne der mikrochirurgischen Möglichkeiten analysiert. Ein mikrochirurgischer Zugang wurde aufgrund der anatomischen Ergebnisse beschrieben: der interhemisphärisch transatriale Zugang für Läsionen im Atrium-Bereich. Vor- und Nachteile, Möglichkeiten und Grenzen des Zugangs gegenüber herkömmlichen Zugängen werden diskutiert.


      
        
Abstract

        
Microsurgical anatomy of the atrial region of the side cerebral ventricles was studied on 100 brain hemispheres. The variations in the form of the atrial walls, especially the structures comprising the anterior atrial wall were analysed in respect to the microsurgical possibilities. According to the anatomical results a microsurgical approach was described: the interhemispheric transatrial approach for lesions of the trigonoatrial region. Advantages and disadvantages, possibilities and limits of this approach in comparison to alternative approaches are discussed.
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